



من الشعب الياباني  
From the People of Japan

Embassy of Japan in Lebanon

November 30, 2023

## Press Release

### **Ambassador Magoshi attended the ceremony to celebrate the provision of solar power system in Yeghishe Manoukian College supported by Japan**



On November 30, 2023, Ambassador MAGOSHI Masayuki attended the ceremony to hand over a solar power system at the Yeghishe Manoukian College (YMC) located in Dbayeh, Metn, Mount Lebanon, which was supported through Japan's Grant Assistance for Grassroots Human Security Program (GGP).

YMC, established in 1985 in Dbayeh, has faced operational challenges due to the financial and fuel crisis in Lebanon, forcing it to reduce the number of students and to curtail teaching hours and extracurricular activities, which has negatively impacted the educational performance at YMC. To address these issues, Japan supported the installation of a solar power system to provide affordable and green energy. This support will help increase the number of students and restore extracurricular class hours, providing a more conducive learning environment for the students at YMC.

During the ceremony, Ambassador MAGOSHI highlighted Japan's recent support for solar power projects across Lebanon in various sectors and emphasized the importance of this initiative. He also reiterated Japan's unwavering commitment to supporting Lebanon's education sector to help Lebanon overcome the ongoing socio-economic challenges. In return, Mr. Hovig Arslanian, Member of the Board of YMC, expressed his gratitude to Japan's generous support and highlighted the profound impact of this initiative, which creates a carbon-free and pollution-free learning environment for students. He also praised the collaboration efforts with Japan, mentioning that the provided solar power system is a symbol of resilience, sustainability, and a shared commitment to providing quality education in adverse conditions.



من الشعب الياباني  
From the People of Japan

سفارة اليابان في لبنان

30 تشرين الثاني 2023

## بيان صحفي

### السفير ماغوشي يحضر حفل في ثانوية يغيثيه مانوكيان للاحتفال بتوفير نظام الطاقة الشمسية بدعم من اليابان



في 30 تشرين الثاني 2023، حضر السفير ماغوشي ماسايوكي حفل تسليم نظام الطاقة الشمسية في ثانوية يغيثيه مانوكيان (YMC) في ضبية، متن، جبل لبنان، والذي تم دعمه من خلال برنامج اليابان للمساعدات الأهلية لمشاريع الأمن البشري (GGP).

تأسست YMC في عام 1985 في ضبية، وواجهت تحديات تشغيلية بسبب الأزمة الاقتصادية والوقود في لبنان، مما أجبرها على خفض عدد الطلاب وتقليص ساعات التدريس والأنشطة اللامنهجية، وأثر سلبيًا على الأداء التعليمي في الثانوية. لمعالجة هذه القضايا دعمت اليابان تركيب نظام الطاقة الشمسية لتوفير الطاقة النظيفة بتكلفة مناسبة. سيسمح هذا الدعم بزيادة عدد الطلاب واستعادة ساعات الصفوف اللامنهجية، مما يوفر بيئة تعلم أكثر ملاءمة للطلاب في YMC.

في كلمته، سلط السفير ماغوشي الضوء على دعم اليابان لمشاريع الطاقة الشمسية في لبنان في مختلف القطاعات، وشدد على أهمية هذه المبادرة. كما أكد التزام اليابان الثابت بدعم قطاع التعليم لمساعدة لبنان على التغلب على التحديات الاقتصادية والاجتماعية المستمرة. بدوره، أعرب السيد هوفينغ أرسلانين، عضو مجلس إدارة YMC، عن امتنانه للدعم السخي لليابان وسلط الضوء على التأثير العميق لهذه المبادرة، التي تخلق بيئة تعليمية خالية من الكربون والتلوث للطلاب. كما أشاد بجهود التعاون مع اليابان، مشيرًا إلى أن نظام الطاقة الشمسية المقدم يعد رمزًا للصمود والاستدامة والالتزام المشترك بتوفير تعليم جيد في الظروف القاهرة.